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Dagsorden 

Nr. 
 

Dagsordenspunkt og evt. bilag 
 

 

0.  14-16: Ekskursion til Tvorup Klitplantage og Tvorup Hul 
 

 
Bestyrelsen fandt det 
værdifuldt at se 
projektområdet.  

1.  
 

Regnskab til Indsamlingsnævnet 2023 

Bilag 1: Indsamlingsregnskab 2023 

 KL spurgte, om det 
offentliggøres, så folk har 
mulighed for at se, hvad 
donationerne bliver brugt til. 
TJO nævnte, at det 
italesættes både over for de 
frivillige på Lodbjerg Fyr og 
i nationalparkcentret. EØA 
nævnte, at der nok især er 
mening i at lave omtale af 
det, når der er gennemført et 
projekt. Problemstillingen 
ift. at anvende midlerne 
hurtigt blev drøftet. 
Regnskabet blev godkendt.  

2.  
 

Revision af budget 2024 

Bilag 2: Revideret budget 

 Budgettet blev godkendt.  
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3.  
 

Formidlingspartnerskaber 2024-27 

Bilag 3: Formidlingspartnerskaber 

 Bestyrelsen besluttede, at 
godkende otte ansøgninger, 
delvist godkende en 
ansøgning og afvise en 
ansøgning.  

4.  
 

Nyt medlem af nationalparkrådet 

Bilag 4: Nyt medlem af nationalparkrådet 

 Bestyrelsen godkendte, at 
Lone Mark indtræder i rådet 
for Landsbygruppen Thy 

5.  
 

Naturstyrelsens ruter og zonering 

Bilag 5: Projekt for friluftsliv, Naturstyrelsen Thy 

Bilag 5a: Oplæg fra Naturstyrelsen Thy 

 ON nævnte, at det her er 
indledende tanker, der skal 
sikre involvering. TJO 
nævnte, at det er oplagt, at 
bestyrelsen er med i den 
proces. NV nævnte, at det 
også gælder rådet. PSS 
nævnte, at det kan være, der 
kan søges nogle udviklings-
midler. CEF nævnte, at der 
måske er mulighed for 
samarbejde med foreninger 
om vedligehold af stier. 
Bestyrelsen besluttede en 
fælles temadag for råd og 
bestyrelse, hvor det er tema. 
ON og EØA finder en dato 
(hverdag fra kl. 16) 

6.  
 

Mulighed for at modtage arv 

Bilag 6: Mulighed for at modtage arv 

Bilag 6a: Vejledende forhåndstilkendegivelse fra Skat 

 Bestyrelsen besluttede, at:  

Evt. arv går til 
nationalparkfondens arbejde 
for at styrke og/eller 
genoprette naturen i 
Nationalpark Thy,  

At eventuelle jordlodder 
beliggende indenfor 
Nationalpark Thy, der 
testamenteres til 
nationalparkfonden, 
overdrages til 
Naturstyrelsen eller Thisted 
Kommune til videre drift, 
efter at der er gennemført et 
naturforvaltningsprojekt på 
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arealet jf. Lov om 
nationalparker § 15,  

At eventuelle jordlodder 
beliggende udenfor 
Nationalpark Thy, der 
testamenteres til 
nationalparkfonden, enten 
kan sælges, eller indgå i 
magelæg med arealer 
indenfor nationalparken,  

At eventuelle bygninger, der 
måtte indgå i det 
testamenterede, afhændes 
eller nedrives afhængigt af 
stand, beliggenhed m.v., 
således at der ikke er 
driftsomkostninger, der 
binder nationalparkfonden 
fremover. 

7.  
 

Status ift. naturprojekter 

Bilag 7: Projektoversigt, naturprojekter 

 NV spurgte lidt til vand i 
relation til Lyngby. EØA 
nævnte, at der er opsat 
vandstandsloggere, samt at 
DHI GRAS kommer med et 
værktøj, der sammen med 
tekniske forundersøgelser 
måske i regi af et muligt 
LIFE-projekt kan lave nogle 
løsninger.   

8.  
 

Status vedr. proces for EU LIFE Duneamics 

Bilag 8: Status ift. EU Life Duneamics ansøgning 

 TJO nævnte, at ON har fået 
opbakning fra Natur-
styrelsens direktion til at 
søge i 2026. ON orienterede 
om, at der også er givet 
midler og årsværk til 
processen i NST og der er et 
godt samarbejde ml. NP Thy 
og NST Thy. Kommunen 
inviteres med i samarbejde. 
Bestyrelsen roste arbejdet og 
tog orienteringen til 
efterretning.   
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9.  
 

Tilbagemeldinger ift. Naturmødet 

Bilag 9: Nationalpark Thys fremadrettede tilstedeværelse på 
Naturmødet 

 TJO fandt, at placeringen 
var god, men at et større telt 
kunne være en fordel, også 
med flere siddepladser. KS 
fandt, at der med fordel 
kunne være noget mere 
dynamik i standen. Det tages 
op på budgetseminaret. PNC 
nævnte, at fredag er bedre, 
så man får en hel dag.  

10.  
 

Toilet ved Lyngby Strand m.m. 

Bilag 10: Toilet ved Lyngby Strand m.m. 

 Bestyrelsen besluttede, at 
takke nej til flere toiletter, 
der bliver nedlagt af andre, 
og at det ikke fremadrettet 
behøver at blive drøftet i 
bestyrelsen.  

11.  
 

Orientering 

a. Ny tilskudsordning under Landbrugsstyrelsen til 
permanent ekstensivering af landbrugsarealer 

b. Høringssvar til Thisted Kommunes Natura 2000 
handleplaner 

c. Forslag til Thisted Kommunes Kommuneplan 2025-
37 

d. Årligt samarbejdsmøde ml. Naturstyrelsen og de 
fem nationalparkledere 

e. Besøg fra Statens Museum for Kunst – og muligt 
samarbejde 

f. Mere, bedre og større natur i Danmark 
g. Bestyrelsen udpeget for Naturnationalpark 

Hanstholm 
Bilag 11a: Faktaark, permanent ekstensivering 
Bilag 11b: Høringssvar Natura 2000 handleplaner 
Bilag 11c: Forslag til kommuneplan 2025-37 
Bilag 11f: Mere, bedre og større natur i Danmark 
Bilag 11g: Bestyrelsen for Naturnationalpark Hanstholm 

 Ad a) EØA nævnte, at det er 
et ekstra tilbud, der kan 
være attraktivt i vores 
område. Bestyrelsen tog 
orienteringen til 
efterretning.  

Ad b) Taget til efterretning.  

Ad c) Taget til efterretning. 

Ad d) EØA nævnte, at 
økonomiadministrationen 
fylder meget. Bestyrelsen tog 
orienteringen til 
efterretning.  

Ad e) EØA nævnte, at der 
har været en delegation 
forbi, og at der er stor 
interesse for at samarbejde.  

Ad f) EØA nævnte, at det 
viser, at et projekt ved 
Vestkysten er interessant. 
NV nævnte, at der er noget, 
der tyder på, at der snart 
kommer en lov om 
arealanvendelse. KT nævnte, 
at det også i KL-regi har 
været drøftet, hvordan man 
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kan løse to eller flere 
problemstillinger på det 
samme areal. Bestyrelsen 
tog orienteringen til 
efterretning.  

Ad g) TJO orienterede om, at 
det første møde er 28. 
august, hvor der desværre er 
møde i formandsforum på 
Sjælland. Bestyrelsen tog 
orienteringen til 
efterretning.  

12.  
 

LUKKET PUNKT   

13.  
 

LUKKET PUNKT   

14.  
 

Emner til drøftelse i rådet  NV nævnte, at Ole viste 
rådet rundt i naturnational-
parken og det gav anledning 
til en god drøftelse.  

Fælles tema-arrangement 
om ruter m.v.  

15.  
 

Mødeplan 2024 

a. 5-6. september kl. 16-13 
b. 24. september kl. 16-19 
c. 18. december kl. 16-19 

 Budgetseminaret holdes på 
Skibstedgård (inkl. 
overnatning).  

16.  
 

Eventuelt  EØA orienterede om, at vi de 
seneste to dage har haft 
møde med både UCN og 
Friluftsrådet, som er 
interesseret i samarbejde.  

17.  
 

Godkendelse af referat  Referatet blev godkendt.  

 
 


